
Bilag 1 – Prioriteret rækkefølge for revision af regulativer hvor Viborg Kommune 
helt eller delvist er myndighed  

Udarbejdelse af en skabelonen for udformningen af et regulativ i Viborg Kommune 
påbegyndes i 2015 og forventes forelagt udvalget primo 2016. 

Samlet set skal der revideres regulativer for 92 vandløb, på i alt ca. 450 km. 

Nedenstående prioriteringer er udarbejdet på baggrund af følgende forhold: 

 Beslutninger og tilkendegivelser fra Klima- og Miljøudvalget 

 De gældende regulativers alder 

 Kendskab til utidssvarende bestemmelser i regulativerne 

 Tilkendegivelser fra lodsejere 

Det skal desuden bemærkes, at Viborg kommunes vil skulle drøfte prioriteringen med 
nabokommuner, når der er tale om grænsevandløb, ligesom der løbende vil kunne dukke 
forhold op der vil kunne ændre prioriteringen. 

Med ovenstående udgangspunkt foreslår forvaltningen nedenstående overordnede 
prioritering af arbejdet: 

1. Regulativet for Gudenåen. Er i gangsat i samarbejde med Silkeborg, Favrskov og 
Randers kommuner. Der forventes at kunne præsentere et forslag til regulativ primo 
2016. 

2. Regulativet for Nørreåen. Opmåling er påbegyndt i foråret 2015, og forventes 
afsluttes i vinteren 2015. Udarbejdelse af regulativet opstartes i 2016. 

3. Regulativet for Skals Å, Vorning Å og Simested Å. Der er ikke påbegyndt en 
opmåling af vandløbene. Det forventes at opstarte en opmåling af vandløbene i 
nævnte rækkefølge, hvor det forventes at opmåle Skals Å og Vorning Å i 2016 og 
Simested Å i 2017. Nævnte rækkefølge er valgt på baggrund af igangværende 
statslige vådområdeprojekter.  

4. Regulativer for vandløb i tidligere Fjends Kommune påbegyndes i 2016. 
5. Herefter påbegyndes i nævnte rækkefølge regulativerne i tidligere kommuner; 

Viborg, Bjerringbro og Møldrup. Regulativerne påbegyndes i nævnte rækkefølge i 
2018.  

6. Herefter påbegyndes regulativet for Jordbro og Fiskbæk Å i 2019.  
7. Regulativerne i tidligere Karup Kommune og regulativet for Karup Å forventes 

påbegyndt i 2019.  

Inden revisionen af regulativet skal vandløbene opmåles, idet mange af de 
eksisterende opmålinger er meget gamle eller ikke eksisterende. Det vurderes derfor, 
at der er et varierende omfang af opmålingsbehov for regulativerne. Opmålingen vil om 
muligt blive udbudt i vandsystemer.  

 


